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Folketingets udvalg for Landdistrikter og Øer 

Folketingets udvalg for Landdistrikter og Øer har d. 26. januar stillet følgende spørgs-

mål nr. 68 (alm. del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmål nr. 68: 

”Finder ministeren, at det er et problem, at to nabokommuner har vidt forskellige 

økonomiske vilkår alt efter, om de er med i hovedstadsudligningen eller ej?” 

Svar: 

Hovedstadsudligningen er begrundet i historiske forhold, herunder byudviklingen i 

hovedstadsområdet, jf. besvarelsen af spørgsmål 70.  

 

Så længe man har en hovedstadsudligning, vil der ved grænsen af området være 

nabokommuner, hvor den ene ligger i hovedstadsområdet, mens den anden ligger 

udenfor. For nogle kommuner er det en fordel at være omfattet af ordningen, mens det 

for andre er en ulempe. Det skyldes, at hovedstadsudligningen er en mellemkommu-

nal ordning, hvor nogle kommuner betaler til ordningen, mens andre kommuner mod-

tager tilskud fra ordningen. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Simon Emil Ammitzbøll-Bille 
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